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Protokół Nr III/2024 

z sesji Rady Gminy Mszana w dniu 2 lipca 2024 r. 
 
Obrady rozpoczęto 02 lipca 2024 o godz. 14:30, a zakończono o godz. 15:38 tego samego 
dnia. Miejsce posiedzenia: Sala posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie. 
W posiedzeniu wzięło udział 12 członków. Obecni: 

1. Paulina Antończyk 
2. Sebastian Berger 
3. Marta Cieślik 
4. Piotr Gonsior 
5. Marek Kotula 
6. Barbara Kruczek 
7. Piotr Kuczera 
8. Marek Liśnikowski 
9. Łucjan Marek 
10. Wioleta Szotek 
11. Ewa Wawrzyczny 
12. Alojzy Wita 

Nieobecni byli Radni: Roman Bura, Ilona Mura, Krzysztof Rduch. 

Pkt. 1 i 2. Otwarcie sesji 
Sesję otworzył i poprowadził Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski. Na podstawie 
listy obecności radnych stwierdził, że sesja jest prawomocna.  
Poinformował, że obrady są nagrywane i bezpośrednio transmitowane online.  
Następnie powitał gości: Pana Wójta Mirosława Szymanka, Z-cę Wójta Pana Błażeja 
Tatarczyka, Panią Skarbnik Małgorzatę Gąsior, pracowników urzędu i Radnych. Listy 
obecności stanowią załączniki nr 1 i 2 do protokołu. 
Sesja była transmitowana na żywo: https://esesja.tv/transmisja/54986/sesja-w-dniu-2-lipca-
2024.htm 

Pkt. 3. Przedstawienie porz ądku obrad 
Prowadzący obrady odczytał wniosek Wójta o zwołanie sesji nadzwyczajnej. Wniosek 
stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 
Następnie Przewodniczący odczytał porządek posiedzenia: 
1. Otwarcie posiedzenia. 
2. Sprawdzenie listy obecności i stwierdzenie prawomocności obrad. 
3. Przedstawienie porządku obrad. 

− a/ odczytanie wniosku Wójta o zwołanie sesji nadzwyczajnej. 
4. Podjęcie uchwał w sprawie: 

− a/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2024 – 2031, 

− b/ zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach 
na realizację zadania "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Mszana na lata 
2024-2027 - rok 2024". 

5. Zakończenie obrad. 
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Przewodniczący poinformował, że punkty 1-3 zostały zrealizowane i przeszedł do kolejnego 
punktu porządku obrad. 

Pkt. 4. Podj ęcie uchwał  
Przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad - podjęcia uchwał w sprawie: 

• a/ zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2024 - 2031 
Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach wraz z 
zawiadomieniem. Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. W związku z planami 
przedsięwzięcia pod nazwą „Renowacja Budynku Starej Plebanii z roku 1811”, zadanie to 
wprowadza się do Wieloletniej Prognozy Finansowej. Do tej pory całość zadania była 
planowana do realizacji w tym roku budżetowym. W związku z przygotowaniem 
dokumentacji przetargowej, specyfikacją zadania i ustaleniem terminu zakończenia realizacji 
w następnym roku, należy go wprowadzić na okres 2 lat. Łączne nakłady finansowe wynoszą 
985 000 zł. Limit na 2024 wynosi – 19.200 zł i to jest wkład własny gminy. Limit na 2025 to 
kwota 940 800 zł – jest to dofinansowanie z Rządowego Funduszu Polski Ład – Program 
Odbudowy Zabytków. Zakres prac konserwatorsko-remontowych obejmuje renowację 
gzymsu międzykondygnacyjnego, skucie głuchych tynków, wzmocnienie strukturalne murów 
ceglanych, wzmocnienie podłoża pod tynki. W miejscu spękań wykonanie zbrojenia muru 
spiralnymi prętami ze stali nierdzewnej, nałożenie nowych tynków, wymiana balustrad, 
wykonanie drenów francuskich na dole i na górze, demontaż chodnika i ponowny montaż. 
Zadanie to raczej rozpocznie się w tym roku, a zakończenie planowane jest w roku 2025. 
Drugie zadanie to modernizacja infrastruktury sportowej w centrum Sołectwa Połomia, 
zadanie jest współfinansowane w ramach środków z Fundusz Polski Ład – Program Inwestycji 
Strategicznych. Przewidywana wartość inwestycji to 2.000.000 zł. Dofinansowanie wynosi 
1.800.000 zł. Przewidywany koszt wykonania dokumentacji projektowej – 50.000 zł. Limit 
wydatków na rok 2024 wyniesie 1.150.000 zł, na 2025 – 900.000 zł. 
 
Pytania zadawali: 

• Radny Sebastian Berger – z jakiej przyczyny te inwestycje, które były na poprzedniej 
sesji przedstawione do wykonania w 2024 roku, nie będą wykonane właśnie w tym 
roku, tylko w 2025? Radny zwracał uwagę  już w czasie trwania sprawozdania, że 
przetargi nie zostały rozpisane, choć zgodnie z planem postępowań, które są 
umieszczone na BIP-ie, przetargi te miały być ogłoszone w pierwszym lub drugim 
kwartale tego roku, a nadal nie widnieją. Jak jest przyczyna? 

• Odpowiedzi udzielił Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji, Pan Marek Małek – 
zostały ogłoszone 2 przetargi: na remont ulicy Folwark i ulicy Mickiewicza. Otwarcie 
przetargu na ul. Folwark nastąpi 9 lipca, na ul. Mickiewicza – 12 lipca. W następnym 
etapie będą ogłaszane przetargi na renowację zabytków: starej szkoły i plebanii – 
przetargi te planuje się ogłosić w tym tygodniu, do piątku. Dla starej szkoły założono 
termin realizacji 4 miesiące, więc zadanie zakończy się jeszcze w tym roku. Dla 
remontu plebanii zakłada się okres realizacji – 6 miesięcy. Przy założeniu ogłoszenia 
przetargu w tym tygodniu i potrzebie około miesiąca na rozstrzygnięcie 
postępowania i podpisanie umowy, wchodzimy już w rok 2025, dlatego to zadanie 
musi się znaleźć w WPF-ie. Choć może tak się okazać, że to zadanie będzie jednak 
zrealizowane w tym roku. Natomiast odnośnie ostatniego przetargu - na 
zagospodarowanie terenu przy szkole w Połomi - czekamy na dokumentację 
projektową. Ten ostatni przetarg chcemy ogłosić do 12 lipca. 



 3 

• Na ponowne pytanie Radnego S. Bergera, dlaczego to nie zostało ogłoszone w 
pierwszym kwartale, Kierownik M. Małek odpowiedział – przetargi ogłaszamy 
sukcesywnie, po przygotowaniu dokumentacji. Każdy przetarg wymaga 
przeanalizowania, sprawdzenia dokumentów, przygotowania dokumentów 
przetargowych, przygotowania umowy i to wymaga czasu. 

• Radny Sebastian Berger zwrócił uwagę – przetargi nie są jeszcze ogłoszone i jest 
zagrożenie niewykonania uchwały budżetowej na 2024, bo w budżecie na 2024 jest 
zaplanowane wykonanie tej rewitalizacji, czyli są środki inwestycyjne na 2024 i nie 
zostaną w tym roku wydane, tylko są jakieś takie różnego rodzaju zabiegi 
wykonywane, przesuwanie pieniędzy z tego roku na przyszły rok. 

• Głos zabrał Wójt Mirosław Szymanek stwierdzając, że są to subiektywne odczucia 
Radnego. To normalna rzecz, że wstępne założenia czasem są weryfikowane, w tym 
przypadku dla bezpieczeństwa przesuwa się o miesiąc termin zakończenia zadania, a 
ponieważ wypada to już w nowym roku, trzeba inwestycję wprowadzić do WPF. 

Doszło do dalszej dyskusji. Następnie pytania zadawali: 

• Radny Sebastian Berger – czy uchwała dotycząca budżetu na 2024 nie musi być 
zmieniona, czy już była wcześniej zmieniona pod kątem tej inwestycji? 

• Skarbnik odpowiedziała – nie była zmieniona i na razie nie zmieniamy. Jeżeli by się 
okazało, że to zadanie zdążymy zrealizować w tym roku, to wtedy będziemy się starać 
o środki finansowe z Rządowego Funduszu Polski Ład i będą one w budżecie. Jeżeli 
nie wykonamy zadania w tym roku, o środki z Funduszu gmina będzie się ubiegać 
dopiero w przyszłym roku.  Środki te zostaną ściągnięte z dochodów tegorocznych i 
wprowadzone do budżetu przyszłorocznego. To zadanie gmina sfinansuje w 85% z 
rządowego funduszu, dopiero po zrealizowanym zadaniu będzie można się ubiegać o 
te środki. 

• Radny Sebastian Berger zwrócił uwagę, że na modernizację infrastruktury centrum 
Sołectwa Połomia o przyznaniu promesy wstępnej wiedzieliśmy od 12 października 
2023 roku. W związku z tym nie rozumie, dlaczego przetarg jest tak późno ogłaszany? 

• Skarbnik Pani Małgorzata Gąsior odpowiedziała – jak było tłumaczone na komisji, 
promesa wstępna i promesa ostateczna mają zupełnie inne terminy, które 
obowiązują odrębnie do ogłaszania przetargów, a potem do realizacji zadania.  

• Na pytanie Radnego S. Bergera, co zrobimy, jeżeli zaplanowane środki będą 
niewystarczające, Wójt odpowiedział – takie ryzyko istnieje przy każdym zadaniu. 
Nigdy nie wiadomo, jakie kwoty wyjdą po przetargu. 

• Kierownik Marek Małek omówił temat modernizacji infrastruktury sportowej w 
Połomi. Zakładano, że dokumentacja projektowa będzie prędzej dostarczona. 
Niestety, projektant nie dostarczył dokumentacji wcześniej. Dzisiaj przesłał linki 
umożliwiające jej pobranie, jeszcze bez kosztorysu budowlanego. Jest więc około 
tygodniowy poślizg. Na dokumentację było ogłoszone zapytanie ofertowe. W 
pierwszym zapytaniu kwota przekraczała wartość zaplanowaną na tę dokumentację, 
zostało ponownie ogłoszone zapytanie. Każde z takich zapytań, to jest około 2 
tygodnie czasu na rozstrzygnięcie. W drugim postępowaniu kwota opracowania 
dokumentacji projektowej spadła o kilkanaście tysięcy, została zawarta umowa z 
firmą. Mając dokumentację projektową, planowane jest ogłoszenie przetargu  w 
przyszłym tygodniu, żeby zdążyć przed 12 lipca. Odnosząc się do planu zamówień 
publikowanego w BIP, Kierownik Małek wyjaśnił, że w każdym momencie 
zamawiający może zmienić plan zamówień. Ustala się go wstępnie na początku roku, 
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ale plan można wielokrotnie zmieniać. Każda z gmin tak robi. Nie da się wszystkiego 
tak zrealizować, jak zakładano na początku roku. 

• Z-ca Wójta zwrócił uwagę, że dziwi go dyskusja nad terminami przetargów, zamiast 
cieszyć się z pozyskanych prawie 100% środków finansowych na realizację bardzo 
ważnych inwestycji na gminnych zabytkach i innych obiektach. To jest ogromna 
zasługa Wójta, że udało się zdobyć środki z Programu Zabytek +, które są 
dedykowane głównie dla kościołów. Stara plebania i stara szkoła są to obiekty 
wiekowe, które potrzebują stałego dbania o tę infrastrukturę i remontowania. Są 
mocno eksploatowane, ponieważ są to budynki użyteczności publicznej. 

• Radny Sebastian Berger zadał pytanie – czy będzie w tym roku wykonane zadanie 
modernizacji infrastruktury sportowej w centrum sołectwa Połomia? Czy odbiory 
będą w zimie? 

• Pan Z-ca odpowiedział – do 12 lipca chcemy ogłosić przetarg. Jeżeli będą oferenci i 
zostanie wybrana firma, roboty rozpoczną się w tym roku. Trzeba mieć na uwadze, że 
prace na otwartej przestrzeni są czasem uzależnione od warunków pogodowych oraz 
fakt, że jest to obiekt szkolny, który musi normalnie funkcjonować. Część prac i 
odbiory mogą być robione wiosną. Wszystko zależy od tego, jak pójdą roboty. Na 
boiskach stosowana jest masa bezpieczna, a jej położenie wymaga odpowiednich 
temperatur. Na pewno nie będzie kładziona w okresie zimowym, więc jeśli zajdzie 
taka potrzeba, to będzie kładziona na wiosnę. Termin przygotowania dokumentacji i 
przetargu wynika też z faktu, że gmina chciała skonsultować jak najszerzej tę 
inwestycję z przyszłymi użytkownikami - dyrekcją szkoły, z WF-istami. Były 
wprowadzane zmiany tak, aby obiekt odpowiadał potrzebom szkoły i tych, którzy 
będą ten obiekt użytkowali. Teren przy szkole w Połomi nie jest łatwy, trzeba było 
wiele wysiłku, aby zmieścić boisko, bieżnię, drogę, która tam przebiega, a jest drogą 
przeciwpożarową i która musi być. 

• Na pytanie Pana Radnego Bergera, o jakich zmianach mówimy, Pan Z-ca Wójta 
odpowiedział – np. bieżnię lekkoatletyczną, która początkowo miała być w ramach 
boiska, ze względu na trudny teren wydzielono osobno, zostanie wkomponowana za 
obecną trybunę, której już tam nie będzie.  

• Radny Alojzy Wita – jeżeli chodzi o kompleks boisk to 1.800.000 zł dofinansowania 
udało się mi załatwić i nie ma o czym dyskutować.  Może to potwierdzić Pan Poseł 
Matusiak. 

Doszło do polemiki z Przewodniczącym Rady i Wójtem, który takie stwierdzenia uznał za 
kłamstwo. Pan Wójt zwrócił uwagę, że wszystkie kwestie, które były związane ze środkami z 
Polskiego Ładu, były omawiane na terenie powiatu wodzisławskiego, ponieważ Mszana jest 
gminą w powiecie wodzisławskim. W spotkaniach nie uczestniczył Pan Poseł Grzegorz 
Matusiak, uczestniczyli posłowie z ziemi wodzisławskiej i Pani Senator i głównie dzięki 
zabiegom Pani Senator udawało się pozyskać  środki z Polskiego Ładu. 
Radny Alojzy Wita stwierdził, że środki załatwił on, na spotkaniu w Jastrzębiu, na którym był 
wiceminister sportu, wójt Godowa, radna powiatu wodzisławskiego, pani Izabela Tomiczek. 
Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk zwrócił uwagę, że świadomi obywatele i inteligentni ludzie nie 
wierzą w to, że w jakiejś restauracji są rozdawane środki z Polskiego Ładu i że wiceminister 
decyduje o tym, komu będą przyznawane środki na realizację inwestycji. 
 
Następnie Radny Sebastian Berger zgłosił wniosek formalny, aby uchwałę w sprawie zmiany 
WPF na lata 2024-2031 skierować do komisji i ponownie przedstawić na sesję Rady Gminy po 
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ogłoszeniu wszelkich przetargów i po informacji, czy wiemy, czy będzie to realizowane czy 
nie. 
Głos zabierali: 

• Wójt Gminy zwrócił uwagę, że po to jest nadzwyczajna sesja, aby wprowadzić 
odpowiednie zmiany w WPF, niezbędne do zapisów przetargu. Jeśli Radny chce 
przesunąć dyskusję, to gmina nie zdąży zrobić przetargu i wtedy inwestycja może nie być 
zrealizowana. 

• Radny S. Berger zauważył, że powinien być realizowany budżet gminy, gdzie zadanie jest 
ujęte do realizacji w tym roku, a nie przesuwając inwestycje. Rada Gminy zobowiązała 
wójta gminy do zrealizowania tego budżetu w takim kształcie, jaki został radzie 
przedstawiony. Radny wyraził zdziwienie, że chce się zmienić Wieloletnią Prognozę 
Finansową, choć nie wiadomo,  czy realizacja zadania w tym roku jest zagrożona. 
Tymczasem nie wprowadza się zmian w uchwale budżetowej. 

• Skarbnik Małgorzata Gąsior zwróciła uwagę, że budżet to jest plan dochodów, wydatków, 
przychodów i rozchodów, i może być zmieniany. Najważniejsze, aby się bilansował, żeby 
było pokrycie wydatków dochodami. Jeżeli uważamy, że danej inwestycji w tym roku nie 
zdąży się zrealizować, bo jest duży zakres, to należy ją wprowadzić do WPF. Wtedy w 
przetargu można dać termin realizacji, który będzie wychodził na przyszły rok. 

• Kierownik Marek Małek powiedział, że po to jest ta sesja, żeby zaplanowane inwestycje 
szły ku przodowi. Referat chce w tym tygodniu ogłosić dwa przetargi na zabytki. Żeby 
ogłosić przetarg na remont plebanii z terminem realizacji 6 miesięcy, należy dokonać 
zmian w WPF-ie. Kierownik dodał, że też chciałby mieć wszystkie przetargi poogłaszane 
na początku roku, żeby mieć spokój, ale tak się nie da zrobić, bo jest wiele innych spraw i 
szeroki zakres pracy. Przetargi są więc realizowane sukcesywnie. I w obecnym przypadku, 
żeby zrealizować remont plebanii, należy dokonać zmiany w WPF-ie.  

 
Po zakończeniu dyskusji, Przewodniczący Rady poddał pod głosowanie wniosek Radnego 
Bergera o skierowanie uchwały w sprawie zmiany WPF do stosownej komisji i procedowanie 
jej w późniejszym terminie po otwarciu ofert w przetargu. 
Głosowano wniosek w sprawie skierowania uchwały do komisji. 
Wyniki głosowania: ZA: 6, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne 
ZA (6): Sebastian Berger, Piotr Gonsior, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Łucjan Marek, Alojzy 
Wita 
PRZECIW (6): Paulina Antończyk, Marta Cieślik, Marek Kotula, Marek Liśnikowski, Wioleta 
Szotek, Ewa Wawrzyczny 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (0), BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (3): Roman Bura, Ilona Mura, Krzysztof Rduch 
 
W związku z tym, że była taka sama liczba głosów za, jak i przeciw wynikła dyskusja, czy 
wniosek został przyjęty. 
Prowadzący obrady ogłosił 5 minut przerwy.  
Obrady wznowiono o godz. 15.30. 
Obecny na sesji Radca prawny zajął stanowisko, że do przyjęcia wniosku jest potrzebna 
większość zwyczajna. Ponieważ wniosek nie uzyskał większości, nie został przyjęty i projekt 
uchwały nie został skierowany do komisji.  
Radny Sebastian Berger poprosił Radcę o opinie prawną na piśmie. Prawnik Pan Adam Grad 
odpowiedział, że właśnie opinię przekazał ustnie, sesja jest nagrywana i protokołowana.  
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Po zakończeniu dyskusji Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 
2024 - 2031 
Wyniki głosowania: ZA: 7, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne 
ZA (7): Paulina Antończyk, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, Marek Kotula, Marek Liśnikowski, 
Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny 
PRZECIW (4): Sebastian Berger, Barbara Kruczek, Piotr Kuczera, Alojzy Wita 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Łucjan Marek 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (3): Roman Bura, Ilona Mura, Krzysztof Rduch 
Uchwała Nr III/22/2024 została podjęta.  
 

• b/ zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 
realizację zadania "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Mszana na lata 
2024-2027 - rok 2024" 

Prowadzący obrady poinformował, że projekt uchwały Radni otrzymali w materiałach wraz z 
zawiadomieniem. Projekt omówiła Skarbnik Małgorzata Gąsior. Poinformowała, że 28 lutego 
2024 roku została podjęta uchwała w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze 
środków WFOŚiG. Był w niej zapis, że spłata pożyczki nastąpi od 2025 roku i nie później niż 
do 31 grudnia 2028 roku. W otrzymanym z Wojewódzkiego Funduszu projekcie umowy 
został skorygowany harmonogram spłaty - przewiduje on spłatę do końca 2029 roku, 
ponieważ pożyczka nie może być spłacona wcześniej niż przez 4 lata i musi być też 
zachowana karencja przynajmniej 6-miesięczna. Mając na względzie powyższy 
harmonogram, należy zmienić w uchwale rady gminy zapis paragrafu 2, że spłata pożyczki 
będzie do 31 grudnia 2029, a nie do końca 2028 roku. Pozostałe zapisy uchwały nie ulegają 
zmianie.  
 
Pytania zadawali:  

• Radny Piotr Kuczera – patrząc na lata poprzednie, gdy zaciągane przez gminę pożyczki 
były częściowo umarzane, jeśli z umorzenia realizowano kolejne zadania 
proekologiczne – czy w przyszłości też jest na to jakaś szansa?  

• Skarbnik odpowiedziała – obecnie zaciągnięta pożyczka jest nieumarzalna. Jest 
udzielona na krótszy termin. Pożyczki umarzalne nadal są możliwe, ale są one na 
bardzo długi okres spłaty. Stwierdzono, że 200.000 zł, które gmina zaciąga na dotacje 
do wymiany kotłów przez mieszkańców, lepiej spłacić wcześniej, bo na dłuższy okres 
są większe odsetki. 

Więcej pytań i uwag nie było.  
Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad przyjęciem uchwały. 
Głosowano w sprawie: 
zmiany uchwały w sprawie zaciągnięcia pożyczki długoterminowej ze środków 
Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Katowicach na 
realizację zadania "Program Ograniczenia Niskiej Emisji dla Gminy Mszana na lata 2024-
2027 - rok 2024" 
Wyniki głosowania: ZA: 10, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 
Wyniki imienne: 
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ZA (10): Paulina Antończyk, Sebastian Berger, Marta Cieślik, Piotr Gonsior, Marek Kotula, 
Piotr Kuczera, Marek Liśnikowski, Łucjan Marek, Wioleta Szotek, Ewa Wawrzyczny 
PRZECIW (1): Alojzy Wita 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (1): Barbara Kruczek 
BRAK GŁOSU (0) 
NIEOBECNI (3): Roman Bura, Ilona Mura, Krzysztof Rduch 
Uchwała Nr III/23/2024 została podjęta.  

Pkt. 5. Zako ńczenie obrad   
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rady Pan Marek Liśnikowski zamknął 
obrady III sesji Rady Gminy Mszana IX kadencji. 
 
 
Przewodniczący Rady Gminy 
/-/  
Marek Liśnikowski 
 
 
 
Protokołowała                                                 
/-/  
Mirosława Książek-Rduch 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
______________________________________ 
Przygotowano przy pomocy programu eSesja.pl 
 


